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RM.0052 – 1/08 

P R O T O K Ó Ł   NR XIX/07 
 

Z SESJI 
 

Rady Miejskiej 
w Stroniu Śląskim 

 

z dnia 28 stycznia 2008 roku 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK SESJI 
 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych na poprzedniej sesji Rady 

Miejskiej w Stroniu Śląskim. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Stroniu Śląskim. 
5. Występ artystyczny dzieci z Przedszkola Miejskiego im. Jana Pawła II w 

Stroniu Śląskim. 
6. Uroczyste wręczenie odznaczenia Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej – 

KrzyŜa Zesłańców Sybiru – mieszkańcowi Gminy Stronie Śląskie. 
7. Analiza zabezpieczenia Gminy Stronie Śląskie pod względem ochrony 

przeciwpoŜarowej oraz stan wyposaŜenia jednostek Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych w sprzęt ratowniczy: 
− Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Przyrody, 
Porządku Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej Rady Miejskiej w 
Stroniu Śląskim 

− Komendant Oddziału Miejsko – Gminnego Związku OSP RP w Stroniu 
Śląskim 

− Komendant Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Kłodzku 
− Dowódca Jednostki Ratowniczo – Gaśniczej w Bystrzycy Kłodzkiej 
− Burmistrz Stronia Śląskiego 
− Dyskusja 

8. Przyjęcie sprawozdania Burmistrza Stronia Śląskiego z działalności w 
okresie między sesjami. 

9. Określenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych i gminnego programu przeciwdziałania narkomani (druk Nr 
XIX-1/08). 

10. Uchwalenie Statutu Gminy Stronie Śląskie (druk Nr XIX-2/08). 
11. Interpelacje radnych. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Sprawy bieŜące Rady Miejskiej. 
14. Zamknięcie sesji. 
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OTWARCIE SESJI 
 

 Pan Ryszard Suliński Przewodniczący Rady Miejskiej w Stroniu 
Śląskim rozpoczął XIX sesję Rady Miejskiej w Stroniu Śląskim, przywitał 
bardzo serdecznie Pana Zdzisława Średniawskiego Wicewojewodę 
Dolnośląskiego, Pana Zbigniewa Łopusiewicza Burmistrza Stronia Śląskiego, 
Pana Edwarda Frydryka Wiceprezesa Związku Sybiraków z Bystrzycy 
Kłodzkiej, Sybiraków przybyłych do wręczenia odznaczenia: Panią Zofię 
Nuckowską, Panią Leokadię Skuła, Panią Genowefę Pieczączyk i Panią Emilię 
Szkwarek, Pana Piotra Budnik Zastępcę Dowódcy Jednostki Ratowniczo-
Gaśniczej w Bystrzycy Kłodzkiej, Pana Władysława Wilczka Prezesa 
Międzygminnego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP w Stroniu 
Śląskim, Prezesów i Naczelników Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu 
Gminy Stronie Śląskie, sołtysów, radnych oraz Panią Annę Nowak Dyrektor 
Biura Senatorskiego Stanisława Jurcewicza.  
Stwierdził prawomocność obrad (na sali obecnych było 13 radnych, 
nieobecni byli: Radna Pani Monika Snopkowska oraz Radna Pani Natalia 
Bogusz; lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
 

USTALENIE PORZĄDKU OBRAD 
 

 Pan Zbigniew Łopusiewicz Burmistrza Stronia Śląskiego zaproponował, 
aby punkt nr 6 porządku obrad tj. „Uroczyste wręczenie odznaczeń 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej – KrzyŜem Zesłańców Sybiru” przesunąć 
jako punkt 4. Następnymi punktami mają być:  

− punkt nr 5 „Występ artystyczny dzieci z Przedszkola Miejskiego im. 
Jana Pawła II w Stroniu Śląskim”, 

− punkt nr 6 „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w 
Stroniu Śląskim”, 

pozostałe punkty w dalszej kolejności liczbowej.  
Kolejne zmiany dotyczą punktu nr 10: zamiast projektu uchwały 
„Uchwalenie Statutu Gminy Stronie Śląskie”, „Powołanie Komisji Statutowej” 
do spraw przygotowania projektu zmian w Statucie Gminy Stronie Śląskie 
oraz w kolejności proponuje wprowadzić dwa projekty uchwał: „Powołanie 
Komisji Statutowej” do spraw przygotowania projektu zmian w Statutach 
Sołectw Gminy Stronie Śląskie (druki Nr XIX-2a/08 i XIX-2b/08). 
Zaproponował dodać: 

− punkt nr 11 „Przystąpienie do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Nowa Morawa, Stara Morawa, 
Kletno, Kamienica, Bolesławów” (druki Nr XIX 3-7/08) 

− punkt nr 12 „WyraŜenie opinii dotyczącej nabycia przez Gminę Stronie 
Śląskie od osób fizycznych nieruchomości połoŜonych w Stroniu 
Śląskim przy ul. Kościuszki 43”,  

pozostałe punkty w dalszej kolejności liczbowej. 
 

Za przyjęciem porządku obrad z w/w zmianami głosowało 13 radnych 
(jednogłośnie).  
 

agnieszka
Pole tekstowe

agnieszka
Pole tekstowe

agnieszka
Pole tekstowe
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USPRAWIEDLIWIENIE NIEOBECNOŚCI RADNYCH NA POPRZEDNIEJ 
SESJI RADY MIEJSKIEJ W STRONIU ŚLĄSKIM 

 
 Radny Pan Piotr Podłowski usprawiedliwił swoją nieobecność na 

sesji w dniu 28 grudnia 2007 roku. 
 
 

UROCZYSTE WRĘCZENIE ODZNACZENIA PREZYDENTA 
RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ – KRZYśA ZESŁAŃCÓW SYBIRU 

 
 Na początku wszyscy zebrani w skupieniu i powadze odsłuchali hymnu 
Związku Sybiraków.  
 
 Pan Edward Frydryk Wiceprezes Związku Sybiraków z Bystrzycy 
Kłodzkiej przedstawił krótką historię powstania Związku Sybiraków, oraz 
losy i Ŝycie ludzi zesłanych na Syberię. Poprosił Pana Wicewojewodę o 
wręczenie odznaczeń KrzyŜa Zesłańców Sybiru. Na koniec złoŜył wszystkim 
uczestnikom spotkania najserdeczniejsze Ŝyczenia zdrowia, pomyślności i 
wytrwałości w trudach Ŝycia codziennego.  
 

Pan Zdzisław Średniawski Wicewojewoda Dolnośląski dokonał 
uroczystego odznaczenia sybiraków: Pani Zofii Nuckowskiej, Pani Leokadii 
Skuła, Pani Genowefy Pieczączyk i Pani Emilii Szkwarek. Pan Burmistrz 
przekazał kaŜdej z pań legitymację KrzyŜa Zesłańców Sybiru. Pan 
Przewodniczący wręczył okolicznościowe bukiety kwiatów. 

 
 Pan Wicewojewoda poinformował, Ŝe nie moŜna zapomnieć przyszłości 
i o sybirakach. Dodał, Ŝe nie moŜna w Ŝaden sposób zrekompensować 
cierpienia ludzi zesłanych. Przekazał Ŝyczenia zdrowia i pomyślności 
odznaczonym panią. 
 
 Pan Burmistrz wyraził współczucie dla cierpień jakich doznali zesłani 
sybiracy. Pogratulował odznaczeń i Ŝyczył wszelkiej pomyślności. Przeprosił 
za swoją nieobecność na spotkaniu opłatkowym sybiraków ze Stronia 
Śląskiego. 
Przy okazji poinformował, Ŝe Stronie Śląskie w 2007 roku obchodziło 40-lecie 
nadania praw miejskich, z tej okazji zostały wydane okolicznościowe medale. 
Wręczył jeden z nich na ręce Pana Wicewojewody i wyraził nadzieje, Ŝe Pan 
Wicewojewoda będzie zawsze pamiętał o Stronu Śląskim.      
 
 Pan Przewodniczący w imieniu Rady Miejskiej odznaczonym paniom 
złoŜył Ŝyczenia wszelkiej pomyślności i zdrowia. 
 
 
 
 
 
 
 

agnieszka
Pole tekstowe

agnieszka
Pole tekstowe

agnieszka
Pole tekstowe
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WYSTĘP ARTYSTYCZNY DZIECI Z PRZEDSZKOLA MIEJSKIEGO 
IM. JANA PAWŁA II W STRONIU ŚLĄSKIM 

 
 Pan Przewodniczący zaprosił wszystkich zebranych na występ 
artystyczny. Dzieci z Przedszkola Miejskiego im. Jana Pawła II w Stroniu 
Śląskim zaprezentowały piękne tańce karnawałowe. W podziękowaniu dzieci 
otrzymały gromkie brawa i cukierki. 

 
 Na sesje przybyła Radna Pani Natalia Bogusz, na sali obecnych było 14 
radnych. 
 
  

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEJ SESJI RADY MIEJSKIEJ 
W STRONIU ŚLĄSKIM 

 Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe po przesłuchaniu nagrania sesji 
Rady Miejskiej Nr XVII/07 z 26 listopada 2007 roku nie stwierdzono, aby 
Radna Pani Maria Bulka była nie obecna podczas głosowania nad uchwałą Nr 
XVII/117/07 w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 
Matki BoŜej Królowej Polski i Św. Maternusa w Stroniu Śląskim na prace 
konserwatorskie, restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w 
Stroniu Śląskim. W związku z powyŜszym stwierdził, Ŝe uwaga radnej do 
protokołu z tamtej sesji była bezzasadna.  

 Radna Pani Maria Bulka poinformowała, Ŝe otrzymała wówczas waŜny 
telefon i musiała wyjść z sali. 

 Pan Przewodniczący zaznaczył, Ŝe radni na czas obrad powinni 
wyłączać telefon komórkowy aby móc spokojnie zająć się tylko sprawami, 
nad którymi toczą się obrady i czynnie w nich uczestniczyć.  

 
 Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Stroniu 
Śląskim tj. z dnia 28 grudnia 2007 roku głosowało 14 radnych 
(jednogłośnie). 
 

 
ANALIZA ZABEZPIECZENIA GMINY STRONIE ŚLĄSKIE  

POD WZGLĘDEM OCHRONY PRZECIWPOśAROWEJ  
ORAZ STAN WYPOSAśENIA JEDNOSTEK OCHOTNICZYCH  

STRAśY POśARNYCH W SPRZĘT RATOWNICZY 
 

 Radny Pan Zbigniew Frodyma Przewodniczący Komisji Planowania 
Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarka Komunalnej i Mieszkaniowej, 
Ochrony Środowiska i Przyrody, Porządku Publicznego i Ochrony 
PrzeciwpoŜarowej poinformował, Ŝe ubiegłym roku na terenie Gminy Stronie 
Śląskie wystąpiło wiele powaŜnych poŜarów. Zapytał jakie moŜna podjąć 
działania aby móc przeciwdziałać takim wypadkom? Poprosił o wystąpienie 
Pana Władysława Wilczka. 
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 Pan Władysław Wilczek przedstawił Raport o Stanie Bezpieczeństwa 
PrzeciwpoŜarowego na terenie Miasta i Gminy Stronie Śląskie w 2007 roku, 
który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
 Pan Piotr Budnik Zastępca Dowódcy Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej 
w Bystrzycy Kłodzkiej podziękował za wkład jaki wnoszą jednostki OSP z 
Gminy Stronie Śląskie do ochrony przeciwpoŜarowej. Zaznaczył, Ŝe są one 
jednymi z najlepiej wyposaŜonych jednostek z rejonu Bystrzycy Kłodzkiej. 
Następnie przedstawił porównanie interwencji straŜackich w 2007 roku w 
stosunku do 2006 roku. Poinformował, Ŝe w związku z częstymi poŜarami 
sadzy w kominach, przedstawiciel Związku Kominiarzy został wezwany na 
rozmowę do Komendanta Powiatowej StraŜy PoŜarnej. Dodał, Ŝe w głównej 
mierze poŜary te spowodowane były zaniedbaniem ze strony kominiarzy.     
  
 Pan Burmistrz podziękował Panu Komendantowi Władysławowi 
Wilczkowi, Panu Prezesowi Dariuszowi Gulji oraz wszystkim straŜakom. 
Zaznaczył, ze nie jest waŜne jaki sprzęt się posiada, lecz najwaŜniejsze jest to 
jakie osoby go obsługują. Dodał, Ŝe oprócz gaszenia poŜarów straŜacy 
zajmują się równieŜ innymi występującymi zagroŜeniami. Poinformował, Ŝe 
Międzygminny Związek Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP w Stroniu 
Śląskim działa na zasadzie stowarzyszenia, otrzymuje dotacje z gminy i sam 
decyduje o tym, na co te środki przeznacza. Dodał, Ŝe jest jeszcze wiele 
rzeczy do zrobienia, aby usprawnić działanie jednostek OSP. Zaznaczył, Ŝe 
zbliŜa się termin sprawozdawczy i jest to, czas aby zwrócić szczególną uwagę 
na wszelkie niedociągnięcia i braki. Dodał, Ŝe liczba samych poŜarów uległa 
zmniejszeniu, ale ich rozmiar i konsekwencje były ogromne. 
 
 Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe jest on przewodniczącym 
Miejsko-Gminnej Komisji Rewizyjnej Związku OSP. Dodał, ze pod koniec 
zeszłego roku komisja przeprowadziła kontrolę we wszystkich jednostkach 
OSP na terenie gminy. Zaznaczył, ze wykazała ona duŜych uchybień oprócz 
wysokości wydatków ponoszonych na utrzymanie budynku remizy w Stroniu 
Śląskim. Poinformował, Ŝe w związku z tym na najbliŜszym spotkaniach 
sprawozdawczych, w których będzie brał udział postara się poruszyć ten 
temat, aby dokonać zmiany istniejącej sytuacji.        
 
 Radna Pani Maria Bulka poinformowała, Ŝe w budŜecie na 2008 rok 
znajduje się niezagospodarowana kwota 6.000 zł. Zapytała czy nie moŜna 
byłoby przeznaczyć tych pieniędzy na ochronę przeciw poŜarową? Dodała, Ŝe 
nie moŜna na niej oszczędzać. Zaznaczyła, Ŝe ochotnicze straŜe poŜarne 
powinny mieć zaspokojone swoje potrzeby w zwłaszcza w kwestii 
umundurowania, zakupu butów. Poinformowała, Ŝe straŜy w Stroniu 
Śląskim są bardzo duŜe wydatki zwłaszcza na utrzymanie budynku. 
Poprosiła, aby podać w procentach jakie kwoty przeznacza się na utrzymanie 
poszczególnych jednostek.       
 
 Radny Pan Jan Florowski złoŜył podziękowania dla wszystkich 
straŜaków za ratowanie Ŝycia i mienia mieszkańców Gminy Stronie Śląskie, 
pomoc w kataklizmach oraz zabezpieczanie imprez i meczów. Zapytał, czy 
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straŜacy mają obowiązek wykonywania przeglądów kominów w domach, czy 
tylko zakłady kominiarskie? Dodał, Ŝe straŜacy wspólnie z związkiem 
wędkarskim powinni organizować akcję oczyszczania rzek i potoków. 
Zaznaczył, Ŝe straŜacy mogliby w muszli koncertowej w Parku Miejskim 
organizować festyny dochodowe. Poinformował, Ŝe na powitanie nowego roku 
w Parku Miejskim straŜacy nie powinni w ogóle włączać syren alarmowych, 
poniewaŜ zagłuszają one przemówienia.         
 
 Radna Pani Wiesława Czerwińska wyjaśniła, Ŝe kiedyś straŜacy 
dokonywali przeglądów porządku na strychach domów ale teraz juŜ tego nie 
prowadzi. Poinformowała, Ŝe prowadzone są działania mające na celu 
włączenie jednostki OSP Stary Gierałtów do systemu selektywnego 
wywoływania. Dodała, Ŝe zebrała od sponsorów kwotę 700 zł. na 
uruchomienie tego systemu ale niestety potrzeba jest o wiele więcej. 
Zapytała, czy moŜe Komenda Powiatowa Państwowej StraŜy PoŜarne posiada 
jakieś środki, aby wspomóc realizację tego projektu? Poinformowała, Ŝe 
obecnie w momencie jakiegoś zdarzenia, ona jako prezes jest informowana o 
tym telefonicznie. Zaznaczyła, Ŝe zanim uda jej się dodzwonić do naczelnika i 
kierowcy, inne jednostki straŜy juŜ są w drodze od akcji. Selektywne 
wywoływanie skróciłoby czas powiadamiania, poniewaŜ syrena alarmowa 
zostałaby włączana automatycznie.  
 

Pan Piotr Budnik Zastępca Dowódcy Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej 
w Bystrzycy Kłodzkiej poinformował, Ŝe najprawdopodobniej Komenda 
Powiatowa StraŜy PoŜarnej nie dysponuje środkami na wsparcie projektu 
instalacyjnego selektywnego wywoływania. 
 
 Radny Pan Stanisław Dobrowolski poinformował, Ŝe w dniu Sylwestra z 
CSiR puszczane były petardy, których niedopałki spadały na pobliskie dach 
pokryte papą, co mogło stać się przyczyną niekontrolowanego poŜaru.  
 

Rady Pan Filip Bułaciński poinformował, Ŝe nie jest to prawdą, 
poniewaŜ  CSiR nie organizowało Ŝadnych pokazów fajerwerków.    
     
 Radny Pan Dariusz Gulij poinformował, Ŝe przez lata w straŜy bardzo 
duŜo się zmieniło; nie ma porównania z tym, co było na początku ich 
powstania. Zakupiono specjalistyczne sprzęty, ubrania, wyposaŜenie. 
Podziękował Panu Burmistrzowi za pomoc w doposaŜeniu jednostek OSP, co 
wpływa znacznie na poprawę bezpieczeństwa mieszkańców gminy oraz Panu 
Senatorowi Kazimierzowi DroŜdŜowi za pomoc przy zakupie nowego 
samochodu bojowego dla Bolesławowa. Wyraził nadzieję na dalszą dobrą 
współpracę. 
 
 Pan Burmistrz poinformował, Ŝe środków finansowych przeznaczonych 
dla Ochotniczych StraŜy PoŜarnych jest tyle ile zostało uchwalone w 
budŜecie. Zaznaczył, Ŝe nie moŜna porównywać tych kwot z kwotami z 
poprzedniego roku, poniewaŜ nie obejmują one przyznanych dofinansowań. 
Dodał, Ŝe naleŜy zastanowić się nad zakupem rękawów 
przeciwpowodziowych. Poinformował, Ŝe 15 maja na zalewie w Starej 
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Morawie odbywać się będą międzynarodowe ćwiczenia poŜarnicze. Zaznaczył, 
Ŝe oprócz korzyści z samych ćwiczeń będzie to równieŜ doskonała promocja 
dla naszej gminy.  
 
 Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe niejednokrotnie działalność 
straŜy nie jest doceniana przez róŜne osoby, dopóki nie będą potrzebowały jej 
pomocy. 
            
   

PRZYJĘCIE SPRAWOZDANIA BURMISTRZA STRONIA ŚLĄSKIEGO 
Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

 
Pan Zbigniew Łopusiewicz Burmistrz Stronia Śląskiego przedstawił 

sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami; (sprawozdanie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
Poinformował, Ŝe w związku ze zmianą wartości nieruchomości 
spowodowanej uchwaleniem lub zmianą miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w 2007 roku wydano 25 decyzji 
dotyczących naliczenia opłaty planistycznej. Dodał, Ŝe całkowita kwota 
wszystkich opłat wyniosła 486.764,58 zł., a największa z nich wyniosła 
158.062,20 zł. 
Następnie poinformował, iŜ odbyły się trzy przetargi na sprzedaŜ góry 
„KrzyŜnik”, lecz mimo wcześniejszych chętnych ostatecznie nie doszło do 
sprzedaŜy. Dodał, Ŝe w związku z powyŜszym pojawiła się propozycja 
przeznaczenia tego terenu do dzierŜawy na okres 25 lat. Zaznaczył, Ŝe 
zgłaszały się osoby chętne do wydzierŜawienia tego terenu. Dlatego teŜ 
przygotowany został projekt zarządzenia Burmistrza w sprawie przeznaczenia 
do dzierŜawy góry „KrzyŜnik” do zaopiniowania przez odpowiednie komisje 
Rady Miejskiej.  
Dodał, Ŝe przeprowadzono analizę moŜliwości finansowych gminy, do 
przygotowania inwestycji związanej z remontem budynku po byłym 
przedszkolu na Morawce. Zaznaczył, iŜ wywnioskowano, Ŝe obecnie 
waŜniejszą inwestycją jest ostateczne zagospodarowanie zbiornika na Starej 
Morawie, czy remont budynku stacji PKP. Stwierdził, Ŝe w takiej sytuacji dla 
gminy korzystniejsza byłaby sprzedaŜ w/w budynku, rade prosi o opinię w 
tej sprawie.          
 

Za przyjęciem sprawozdania Burmistrza Stronia Śląskiego z 
działalności w okresie między sesjami głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 

 
 

OKREŚLENIE GMINNEGO PROGRAMU PROFILAKTYKI 
I ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH 

I GMINNEGO PROGRAMU PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANI 
 

 Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XIX-1/07, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki i Pomocy 
Socjalnej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/126/08 w sprawie określenia gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i gminnego 
programu przeciwdziałania narkomanii, głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 
 

POWOŁANIE KOMISJI STATUTOWEJ 
 

 Pan Przewodniczący przedstawił projekty uchwał druk Nr XIX-2a/08 i 
druk Nr XIX-2b/08, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Poinformował, Ŝe projekty były omawiane na posiedzeniach wszystkich 
komisji Rady Miejskiej. Wówczas równieŜ zostali wytypowani członkowie ich 
składów. Dodał, Ŝe zarówno Statut Gminy jak i Statuty Sołectw są juŜ dawno 
zdezaktualizowane. 
   
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/127/08 w sprawie powołania Komisji 
Statutowej, głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/128/08 w sprawie powołania Komisji 
Statutowej, głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 

Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe do współpracy w obu komisjach 
zaprasza się Pana Dariusza Chromca Zastępcę Burmistrza Stronia Śląskiego, 
Pana Tomasza Mazurka Doradcę Prawnego Burmistrza oraz przedstawicieli 
Strońskiego Forum Obywatelskiego. 
 
 

PRZYSTĄPIENIE DO OPRACOWANIA MIEJSCOWEGO PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO WSI NOWA MORAWA, 

STARA MORAWA, KLETNO, KAMIENICA, BOLESŁAWÓW 
 

 Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XIX-3/07, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 Radna Pani Maria Bulka poinformowała, Ŝe w dołączeniu do kaŜdego 
projektu uchwały znajduje się taka sama analiza dotycząca wszystkich 
objętych planem miejscowości. Zapytała, czy ta analiza nie powinna dotyczyć 
kaŜdej ze wsi z osobna? 
 
 Pan Burmistrz poinformował, Ŝe zostanie to zmienione i zarówno 
analiza tak samo jak i uzasadnienie do uchwały, będzie dotyczyć tylko jednej 
miejscowości. 
 
Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarka Komunalnej 
i Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Przyrody, Porządku Publicznego i 
Ochrony PrzeciwpoŜarowej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
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Za przyjęciem uchwały Nr XIX/129/08 w sprawie przystąpienia do 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Nowa 
Morawa, głosowało 14 radnych (jednogłośnie).  
 

Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XIX-4/07, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarka Komunalnej 
i Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Przyrody, Porządku Publicznego i 
Ochrony PrzeciwpoŜarowej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/130/08 w sprawie przystąpienia do 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Stara 
Morawa, głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 

Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XIX-5/07, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarka Komunalnej 
i Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Przyrody, Porządku Publicznego i 
Ochrony PrzeciwpoŜarowej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/131/08 w sprawie przystąpienia do 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Kletno, głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 

Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XIX-6/07, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarka Komunalnej 
i Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Przyrody, Porządku Publicznego i 
Ochrony PrzeciwpoŜarowej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/132/08 w sprawie przystąpienia do 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Kamienica, głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 

Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XIX-7/07, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarka Komunalnej 
i Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Przyrody, Porządku Publicznego i 
Ochrony PrzeciwpoŜarowej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/133/08 w sprawie przystąpienia do 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Bolesławów, głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
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WYRAśENIE OPINII DOTYCZĄCEJ NABYCIA PRZEZ GMINĘ STRONIE 
ŚLĄSKIE OD OSÓB FIZYCZNYCH NIERUCHOMOŚCI POŁOśONYCH  

W STRONIU ŚLĄSKIM PRZY UL. KOŚCIUSZKI 43 
 

 Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XIX-8/07, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 Radna Pani Maria Bulka poinformowała, Ŝe ona nie wie jak ma 
głosować poniewaŜ jest przeciwna kupnu nieruchomości zabudowanej 
(budynek jest zalewowy), natomiast jest za kupnem nieruchomości 
niezabudowanej. 
 
 Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe po powodzi w 1997 roku nastąpiła zmiana 
biegu koryta rzeki i teraz nie powinna ona wylewać.  
  
Komisja Planowania, BudŜetu, Finansów i Mienia Gminnego projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 
 
Komisja Przemysłu, Handlu, Usług, Gospodarki Rolnej i Leśnictwa projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarka Komunalnej 
i Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Przyrody, Porządku Publicznego i 
Ochrony PrzeciwpoŜarowej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XIX/134/08 w sprawie wyraŜenia opinii 
dotyczącej nabycia przez Gminę Stronie Śląskie od osób fizycznych 
nieruchomości połoŜonych w Stroniu Śląskim przy ul. Kościuszki 43, 
głosowało 13 radnych, 1 głos przeciwny, głosów wstrzymujących nie było 
(przy 14 obecnych w chwili głosowania).  
 
 

INTERPELACJE RADNYCH 
 

Interpelacje radnych nie zostały zgłoszone. 
 
 

ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI 
 

 Radny Pan Jan Florowski poinformował, Ŝe w lesie za Hutą Szkła 
Kryształowego „Violetta” prowadzony jest wyrąb buka. Zapytał, czy w 
związku z tym będzie prowadzone dosadzanie nowych drzewek? Dodał, Ŝe 
taki wyrąb powinien być prowadzony podczas mrozów, aby uniknąć 
tworzenia się błota. Zaznaczył, Ŝe przewóz drewna prowadzony był ul. 
Ogrodową, przez co została ona bardzo poniszczona. Zaproponował, aby 
Gmina obciąŜyła Nadleśnictwo remontem tej drogi. Poinformował, Ŝe 
krawęŜniki przy ul. NadbrzeŜnej koło budynku Pan Gwoździewicza kruszeją i 
zaczynają wystawać z nich pręty. Zapytał, jak szkoły i CSiR przygotowane są 
do ferii zimowych? Dodał, Ŝe oddział parafialny akcji katolickiej organizuje 

agnieszka
Pole tekstowe
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zajęcia dla dzieci podczas ferii. Zapytał czy coś wiadomo w sprawie 
kontenerów mieszkaniowych? 
 
 Radna Pani Maria Bulka zaznaczyła, Ŝe jeŜeli będzie wolna 
powierzchnia to Nadleśnictwo na pewno będzie prowadzić nasadzanie 
nowych sadzonek buka. Następnie poinformowała, Ŝe odwrócony został znak 
„ustąp pierwszeństwa przejazdu” na drodze prowadzącej do Starej Morawy 
koło zalewu. Dodała, Ŝe po wykonaniu oświetlenia koło cmentarza, nie 
zostało jeszcze uporządkowane pobocze. Zaznaczyła, Ŝe naprzeciwko 
budynku Poczty Polskiej i Banku Spółdzielczego przy ul. Kościuszki w 
nawierzchni znajdują się niebezpieczne dziury. Zaznaczyła, Ŝe Burmistrz na 
samochodzie słuŜbowym powinien mieć naklejony emblemat z herbem 
gminy. Byłaby to bardzo dobra promocja Gminy Stronie Śląskie. 

 
Radny Pan Zbigniew Frodyma zapytał, co ze światłowodami w stronę 

Bielic? 
 
Radny Pan Dariusz Gulij poinformował, Ŝe juŜ dwa dni z rzędu w 

Bolesławowie występowały przerwy w dostawie prądu. Dodał, Ŝe mimo 
chwilowej poprawy sytuacji autobusów kursujących rano do Bielic i z 
Kłodzka do Stronia Śląskiego o godzinie 14:30, ponownie podstawiane są 
małe autobusy, w których dzieci jadą stłoczone. Zapytał co z boiskiem na 
Bolesławowie?  

 
Radny Pan Stanisław Dobrowolski poinformował, Ŝe nieaktualna jest 

tabliczka (drogowskaz) informujący o kierunku siedziby Policji i StraŜy 
Granicznej. Dodał, Ŝe w miejscu napisu StraŜ Graniczna, powinien znaleźć 
się napis StraŜ Miejska. Zapytał co z telewizją kablową dla mieszkańców ul. 
Kościuszki (od budynku Pana Duninowskiego w kierunku Strachocina)? 
Dodał, Ŝe naleŜałoby ostatecznie rozwiązać sprawę psich odchodów np. 
poprzez wprowadzenie opłaty za psy, która przeznaczana byłaby na 
sprzątanie miasta. Zaznaczył, Ŝe pojemniki na odchody niestety nie 
sprawdziły się, poniewaŜ nikt nikogo nie moŜe zmusić do sprzątania. 
Poinformował, Ŝe z terenu przyległego do CSiR były puszczane petardy, 
których niedopałki spadały na pobliskie dach pokryte papą co mogło stać się 
przyczyną niekontrolowanego poŜaru. 

 
Radna Pani Zofia Sadowska poinformowała, Ŝe lekarze z przychodni w 

Stroniu Śląskim nie wystawiają skierowań refundowanych na rehabilitację 
do Uzdrowiska w Lądku Zdroju, poniewaŜ nie ma podpisanego porozumienia 
z Narodowym Funduszem Zdrowia. Dodała, Ŝe lampy nie świecą koło byłego 
przedszkola na Morawce oraz przy drodze na Młyowiec.  

 
Radny Pan Ryszard Wiktor poinformował, Ŝe w okolicy Urzędu 

Miejskiego lub osiedla powinien zostać zainstalowany bankomat, ze względu 
na duŜą liczbę mieszkańców i odległość do juŜ istniejących bankomatów. 
Zapytał, czy w dalszym ciągu Szpital dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w 
Stroniu Śląskim ma podpisaną umowę na wykonywanie zastrzyków w 
weekedny dla mieszkańców? Dodał, Ŝe pociąg, który ma ponownie zacząć 

agnieszka
Pole tekstowe
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kursować do Stonia Śląskiego powinien jeździć z Wrocławia a nie jak planuje 
się z Wałbrzycha. Zaznaczył, Ŝe trasa z Wrocławia będzie bardziej 
uczęszczana (przez studentów, turystów), niŜ z Wałbrzycha przez co moŜe 
dojść do ponownej likwidacji pociągu ze względu na jego nieopłacalność. 
Poinformował, Ŝe pacjenci ze Stronia Śląskiego, którzy otrzymują 
skierowania do poradni chirurgicznej muszą jeździć do przychodni przy ul. 
Granicznej w Lądku Zdroju, która jest bardzo oddalona od przystanku 
autobusowego. Natomiast mieszańcy Lądka Zdroju przyjmowani są w 
poradni chirurgicznej w szpitalu. Zapytał, czy przychodnie ze Stronia 
Śląskiego mają podpisaną umowę na porady chirurgiczne tylko z tą placówką 
przy ul. Granicznej?      

 
Radny Pan Jerzy Węgrzyn poinformował, Ŝe naleŜałoby zmniejszyć 

wyłączoną od ruchu powierzchnię ronda, poniewaŜ kwiaty tam posadzone są 
regularnie zajeŜdŜane. Zapytał czy coś zmieniło się w sprawie budynku TBS? 
Dodał, Ŝe pracownicy interwencyjni dokonali oczyszczenia terenu powyŜej ul. 
40-lecia PRL w stronę szpitala. Zapytał, czy w związku z tym są jakieś plany 
zagospodarowania tego terenu np. na parking? Zaznaczył, Ŝe naleŜałoby 
oznakować przejście dla pieszych przez ul. Sudecką. Poinformował, Ŝe 
schody przy zejściu od ul. Kościelnej koło byłej Restauracji „Kryształowej” 
mają bardzo wysoki krawęŜnik i pierwszy stopień, co jest ogromnie 
niebezpieczne dla chodzących tam osób. 

 
Radny Pan Filip Bułaciński zapytał, co z wałem przeciwpowodziowy 

przy ul. Polnej, czy zostanie on wykonany? Poinformował, Ŝe mieszkańcy ul. 
Mickiewicza bardzo skarŜą się na sąsiedztwo stacji paliw ORLEN. Zapytał 
jakie będą dalsze jej losy, czy zostanie ona zamknięta? Poinformował, Ŝe 
naleŜałoby wykonać nowa nawierzchnie drogi ul. Polnej poniewaŜ, jest ona 
juŜ bardzo popękana i znajdują się w niej duŜe dziury. Dodał, Ŝe naleŜałoby 
równieŜ utwardzić dojazd do ul. Polnej od drogi prowadzącej od Strachocina 
do Stronia Śląskiego.  

 
Pan Burmistrz udzielił wyjaśnień i odpowiedzi: 

− Nadleśnictwo zobowiązało się do naprawienia ul. Ogrodowej po 
zakończeniu prac w lesie. 

− Pracownicy zajmą się sprawą rozsypujących się krawęŜników przy ul. 
NadbrzeŜnej. 

− JuŜ dawno rozstrzygnięto konkurs na organizację ferii dla dzieci i 
młodzieŜy. Zajęcia w tym czasie będzie prowadzić Szkoła Podstawowa i 
Biblioteka; będą wydawane bilety na basen. 

− Stroński oddział Akcji Katolickiej nie dostanie dofinansowania na 
organizację zajęć podczas ferii, poniewaŜ wniosek wpłyną po terminie. 

− Znak „ustąp pierwszeństwa przejazdu” na drodze prowadzącej do Starej 
Morawy koło zalewu zostanie odwrócony. 

− Teren koło cmentarza zostanie uporządkowany po ostatecznym 
zakończeniu inwestycji oświetleniowej. 

− Zostanie wystosowane pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 
dziur w nawierzchni ul. Kościuszki naprzeciwko budynku Poczty 
Polskiej i Banku Spółdzielczego. 
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− Nad emblemat z herbem gminy na samochodzie słuŜbowym Burmistrz 
zastanowi się. 

− Telekomunikacja ma juŜ przygotowaną całą instalację światłowodową, 
naleŜy tylko ją ostateczne podłączyć. 

− Zostanie wystosowane pismo do Zakładu Energetycznego w sprawie 
przerwy w dostawie prądu w Bolesławowie. 

− Zostanie wystosowane pismo do PKS-u w sprawie autobusów 
kursujących rano do Bielic i z Kłodzka do Stronia Śląskiego o godzinie 
14:30. 

− W sprawie boiska na Bolesławowie na razie nic się nie planuje. 
− NaleŜy dokonać przeglądu wszystkich tabliczek informacyjnych, 

poniewaŜ większość z nich jest juŜ nieaktualna. 
− Zostanie przeprowadzona rozmowa wyjaśniająca w sprawie dalszych 

losów telewizji kablowej. 
− NaleŜy powrócić do sprawy psów, poniewaŜ pojawia się coraz więcej 

bezdomnych. 
− Gmina zajmie się oświetleniem na Morawce koło byłego przedszkola na 

Morawce oraz przy drodze na Młyowiec. 
− Uzdrowisko w Lądku Zdroju nie ma podpisanej umowy na usługi 

rehabilitacyjne z NFZ, natomiast Wojewódzki Szpital Wojskowy ma 
100% obłoŜenie pacjentów. 

− Zostanie wystosowane pismo do banków działających na terenie Gminy 
w sprawie zainstalowania dodatkowego bankomatu. 

− Kursem pociągu od Stronia Śląskiego powinny zając się władze 
powiatowe poniewaŜ jest to w ich kompetencji. 

− Rondo pomimo zmniejszenia kwietnika i tak zostanie zajeŜdŜone. 
Najlepszym wyjściem byłaby zmiana kierunku do Kłodzka, od Szkoły 
Podstawowej prosto przez ul. NadbrzeŜną.  

− W sprawie TBS-u nic się nie zmieniło. 
− Na razie nic nie planuje się na oczyszczonym terenie przy ul. 40-lecia. 

NaleŜy jednak wykonać jakieś dodatkowe parkingi np. koło budynku 
domu towarowego jeŜeli tylko dojdzie do zamiany gruntów z tamtejszym 
właścicielem. 

− Obecnie istniejący wał przeciwpowodziowy przy ul. Polnej źle nie będzie 
wyglądał jeśli zostanie zasiany trawą i systematycznie będzie 
wykaszany. Natomiast w sprawie terenu zalewowego wypowiedzieć musi 
się Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej. 

− Do zarządu stacji paliw ORLEN zostało wystosowane pismo i jak na 
razie nie wiadomo, jakie będą dalsze losy stacji przy ul. Mickiewicza. 

− W tegorocznym budŜecie nie ma planu remontu ul. Polnej, jednak 
wszelkie doraźne naprawy będą wykonywane na bieŜąco. 

 
Radny Pan Piotr Podłowski poinformował, Ŝe jego zdaniem poradnia 

chirurgiczna w szpitalu w Lądku Zdroju, albo ma bardzo niski limit przyjęć, 
albo dokonuje selekcji pacjentów. Zaznaczył, Ŝe przy szpitalu działa 
przychodnia, która właśnie do tamtej poradni kieruje swoich pacjentów. 
Dodał, Ŝe moŜliwe jest równieŜ, iŜ poradnia przyjmuje tylko nagłe przypadki.     
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Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe prezesi telewizji kablowej mieli 
przeprowadzić rozeznanie w sprawie dalszej jej instalacji na ul. Kościuszki 
oraz na ul. Mickiewicza. Dodał, Ŝe o ile mu wiadomo jest bardzo duŜo 
chętnych osób czekających na instalację. 

 
Radny Pan Filip Bułaciński poinformował, Ŝe na sesję, na której będą 

omawiane sprawy słuŜby zdrowia, powinni zostać zaproszeni wszyscy 
zainteresowani z gminy, z terenu powiatu a takŜe przedstawiciele 
Narodowego Funduszu Zdrowia. 

 
Radna Pani Zofia Sadowska zapytała, czy zostanie wykonane 

oświetlenie na osiedlu Morawka? 
 
Pan Burmistrz poinformował, Ŝe obecnie wykonywana jest 

dokumentacja planu zagospodarowania całego terenu osiedla Morawka.    
 
              

SPRAWY BIEśĄCE RADY MIEJSKIEJ 
 

 Pan Przewodniczący przedstawił plan pracy Rady Miejskiej w Stroniu 
Śląskim na 2008 rok, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie odczytał podziękowania jakie złoŜyło Sołectwo Strachocin dla 
Radnej Pani Zofii Sadowskiej oraz Radnego Pana Jana Florowskiego za 
pomoc w zorganizowaniu mikołajek dla dzieci z w/w wsi. 
     

 
ZAMKNIĘCIE SESJI 

 
Pan Ryszard Suliński Przewodniczący Rady Miejskiej w Stroniu 

Śląskim podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XIX sesję Rady 
Miejskiej w Stroniu Śląskim. 
 
 
Protokół sporządziła: 
Janina Suchodolska   




